

**THE RICHMAN & LAZARUS
SOUL PART - 3**

**ပျားထူးပျားတော်တကဒီးစီးစီးလိစရူး
သးသမူ (၃)**

ဘဉ်းဗီးသးသမူအဂ္ဂါန့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လံတော်မူလိခံခါဝံသတးဒီး ပကလဲကဒီးဆူတော်မူလိ(၃)န့ဉ် တက့ဉ်. ဘဉ်းဗီးတော်ဂ္ဂါအံန့ဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ ဝံယဗူးစကုလး ၁၈:၄ န့ဉ်လိ.

“ကွာ်ကွာ်, ပျားအသးခဲလားမ့ဉ်ယတော်လိ. ဒ်ဟ်အသးအသီးန့ဉ် ဖိခွါန့ဉ်မ့ဉ်ပတော်ဒ်န့ဉ်သီးလိ. ပျားအသးလာအမတော်ဒဲးဘးန့ဉ်ကသံဝဲဒ်လိ.”

ပကဖးကဒီး လံာ်စံးထီဉ်ပတြာ ၂၂:၂၉ န့ဉ်တက့ဉ်.

“ကယံာ်ပျားအဘိဉ်လာဟိဉ်ခိဉ်ချာခဲလားကအိဉ်ဝဲ, ဒီးဘါဝဲ, ကယံာ်ပျားလာအလဲလိဆူ ဟိဉ်ခိဉ် အကမူဉ်ခဲလား, ဒီးပျားလာအဒူးမူဒဲး အသးတသ့ဘဉ်န့ဉ် ကတိလိဝဲလာအမဲဉ်ညါလိ.”

ဘဉ်းဗီးလံာ်စံးဆုံဖိတဆာန့ဉ်, တော်ကွဲးအသးလာအမ့ဉ် **“ဒီးပျားလာအဒူးမူဒဲးအသး (Own Soul) တသ့ဘဉ်န့ဉ်”** န့ဉ်မအသးဒ်သီးတလိပလိာ်အသးဒီး တော်မူလိသးသမူအနီဂံ (၂) န့ဉ်လိ. ပကလဲကဒီးဆူ တော်မူလိ (၃)ဘဉ်းဗီးသးသမူန့ဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ (လံာ်လူကဉ် ၁၆:၁၉-၃၁) လာအဘဉ်းဗီး ပျားထူးပျားတော် တကဒီးစီးစီးလိစရူးအဂ္ဂါန့ဉ်လိ.

ဘဉ်းဗီးလံာ်စံးဆုံတဆာအဂ္ဂါန့ဉ် ပျားခရံဉ်ဖိသ့ဉ်တဖဉ်အဂီဘဉ် တော်စံဉ်တဲတဲအိလောကျဲအါဘိလိ. ခဲကန့ဉ်အံ ပကဗုသ့ဉ်ညါဘဉ်းဗီးလံာ်စံးဆုံဖိတဆာအဂ္ဂါန့ဉ်လိ. ပကဗုသ့ဉ်ညါစွာ်ကီးတော်သိဉ်တော်သိခံခါလာ ပျားစံဉ်တဲတဲအိန့ဉ်တက့ဉ်.

တော်သိဉ်တော်သိ (၁) ဘဉ်းဗီးသးသမူလာအသံသ့န့ဉ်ဘဉ်တော်သိဉ်က့အိဆူ, ပျားသံတော်လံတကန့ဉ် အသးသမူသံတသ့, ဟးဂီတန့ဉ်န့ဉ်လိ.

တော်သိဉ်တော်သိ (၂) ဘဉ်းဗီးလရဉ်လာအအိဉ်ဒီးတော်ဖိဉ်တော်ယာ်အထူအယိဉ်န့ဉ်, မ့ဉ်ဒဲးကစာ်ယွါအတော် မလာပျားအပျားသိဒီးပျားတဒိကန့ဉ်ကစာ်ယွါသ့ဉ်တဖဉ်အဂီန့ဉ်လိ.

**လာတော်န့ဉ်အပိပျားအါဂအတော်ဆိကမိဉ်အိဉ်ထီဉ်လာ,
ပျားထူးပျားတော်ဘဉ်လိဆူလရဉ်ဒီးစီးစီးလိစရူးတမိ
လဲထီဉ်ဘဉ်ဆူမူခိဉ်ဘိမ့ဉ်န့ဉ်လိ.**

ဘဉ်ဆဉ်ပမံကွာ်ကဒါက့ဒီး, ပဖးဘဉ်လံာ်စံးဆုံအဆာဖိ လာအမ့ဉ် လံာ်လူကဉ် ၁၆:၂၂ န့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်ဒ်အံလိ.

“ဒီးတော်မူအသးလာ ပျားဖိဉ်ဖိယာ်ဖိ တကန့ဉ်သံဝဲ, ဒီးကလူးတဖဉ်စိဉ်ထီဉ်အိဆူ စီးအတြာ ဟဉ် အသးနါပျားအပျားလိ. ဒီးပျားထူးအတိန့ဉ်သံစွာ်ကီးဝဲ, ဒီးတော်ဂူဉ်လိအိလိ.”

**လာတော်န့ဉ်အပိ, တော်လာစီးအတြာဟဉ်အသးနါပျားန့ဉ်
မ့ဉ်စွာ်ကီးမူခိဉ်ဘိမ့ဉ်န့ဉ်ပစံးသ့စွာ်ကီးခါ.**

ဘဉ်းဗီးလံာ်စံးဆုံအဆာဖိလာကစာ်ယုဉ်ဂူးအတော်စံးကတိတော်အံန့ဉ်, ပျားစံဉ်တဲတဲလိတော်အခါ, မသးဒ်သီးတော်မ့ဉ်တော်တိတခါအသီးန့ဉ် ပျားအါဂစံးကတိတော်လိ. ပမ့ဉ်က့ကွာ်က့ လံာ်လူကဉ် ၁၆:၂၀,၂၁, ဒီး

၂၄ နှင့် ပထံဘဉ်လၢတၢ်ကွဲးတမံးန့ၣ်, ပတဘဉ်ဟံးန့ၣ်အိၣ်ပညိၣ်ဒိ, တၢ်ကွဲးအသးအသးန့ၣ်ပထံဘဉ်လီၤ. ပဘဉ်ဟံးန့ၣ်အိၣ်ဒိတၢ်တဲာ်တမံးအသးလီၤ.

လံာ်လူၤကဉ် ၁၆:၂၀ ဒီးပုၤဖျိၣ်ဖိယာ်ဖိအိၣ်ဒီးအပူၤလီၤဒိကညါ, အမံးစီၤလါစရူးတကန့ၣ်, ပုၤဟံးလီၤဝဲ လၢအကျဲးစၢအိၣ်ထံးလီၤ.

ပုၤထူးပုၤတီၤတကအဟံၣ်မဲာ်ညါန့ၣ် ပုၤဖျိၣ်ဖိယာ်ဖိတကပုၤဟံးလီၤအဂ့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်အဘိယုၢ်ဃီစ့ၢ်ကီးဒါ. ပုၤထူးပုၤတီၤတကအတၢ်သးကညါတအိၣ်ဘဉ်တုၤဒၣ်လဲာ်ဘဉ်လီၤဆူလရၣ်ဒိသီးပုၤအာဖိတကန့ၣ် မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးဒါ.

လံာ်လူၤကဉ် ၁၆:၂၁ ဒီးတၢ်မိၣ်အိၣ်အသးလၢတၢ်လီၤတြုၤလီၤပလုၤလၢ ပုၤအထူးအတီၤအစီၢ်နီၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒီးမ့ၢ်ထွံၣ်တဖၣ်ဟဲလ့ၣ်အတၢ်ဆါပူၤလီၤလီၤ.

လံာ်စီၢ်အတၢ်ကွဲး, မ့ၢ်ဒိအဖိခိၣ်အသးဘဉ်ဆဉ်, လၢပကပိာ်ကပၤန့ၣ် ပထံဘဉ် ပုၤဃုအိၣ်ပုၤအဆဉ်ဒီးပုၤအလီၤတဂ့ၤတဖၣ်, တမၤထွံၣ်လ့ၣ်အတၢ်ဆါအပူၤလီၤနီၣ်တကဘဉ်. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်မဲာ်ဆူးဒီးတၢ်အသူးအသ့ၣ်လၢအလီၤရၢၢ်လီၤစၢတမံးလီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ကွဲးတမံးအံၤ, ပတဘဉ်ဟံးန့ၣ်အိၣ်ပညိၣ်ဒိတၢ်ကွဲးအသးန့ၣ်ပထံဘဉ်လီၤ. တၢ်အံၤကမ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲာ်. ပကလဲၤကဒီးဆူ, လံာ်လူၤကဉ် ၁၆:၂၄ န့ၣ်တက့ၢ်.

“ဒီးကိးထီၣ်ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ပၢ်အတြၢဟဉ်စၢ, သ့ၣ်ကညါသးကညါစၢယၤတက့ၢ်. ဒီးမၤစီၤလါစရူး ဘျၢလီၤအစုမုၢ်စိးနါလၢထံကျါ, ဒီးဟဲမၤခုၣ်လီၤယပျၢတက့ၢ်. အဂ့ၢ်ဒိအံၤ, ယဘဉ် တၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်လၢမ့ၢ်ကဲၤအပူၤအံၤလီၤ.”

ပကဆိကမိၣ်တၢ်ဘဉ်ဃးဒီးလံာ်စီၢ်အဆၢဖိတမံးအံၤအတၢ်ကွဲးဒီးပကဆိကမိၣ်ကွၢ်တၢ်အံၤတက့ၢ်. တၢ်လၢစုမုၢ်စိးနါထံတလီၤစီၤအံၤန့ၣ်, မၤခုၣ်ပသး သ့စ့ၢ်ကီးလၢ လရၣ်အပူၤန့ၣ်မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးဒါ, လၢတၢ်န့ၣ်အဃိတၢ်ကွဲးတမံးအံၤန့ၣ် တမ့ၢ်ဒိတၢ်ကွဲးအသးန့ၣ်လီၤ. ဘဉ်ဃးဒီးလံာ်စီၢ်အတၢ်ကွဲးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ကစၢ်ခရံၣ်စ့ၢ်ကီးစံးကတီၤတၢ်အခါ, ကတီၤတၢ်ဒီးတၢ်ဒိတၢ်တဲာ်အဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံဘဉ်ဖဲ **လံာ်မးသဲ ဘုးဘုး** န့ၣ်လီၤ.

“တၢ်န့ၣ်တဖၣ် ခဲလၢာ်ယုၣ်ရှူးစံးဘဉ်တဲဘဉ် ပုၤဂီၢ်မုၢ်တဖၣ်လၢတၢ်ကတီၤဒိ, ဒီးတၢ်ကတီၤဒိ တအိၣ်ဘဉ်ဒီး, တကတီၤဘဉ်တၢ်လၢအံၤဘဉ်.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ကစၢ်ယုၣ်ရှူးစံးကတီၤတၢ်အခါ, စံးကတီၤတၢ်ဒီးတၢ်ဒိတၢ်တဲာ်အါမံၤန့ၣ် ပထံဘဉ်လၢ လံာ်စီၢ်အဆၢအါတီၤလီၤ.

- ၂] လံာ်လူၤကဉ် ၁၅:၁၁ - မတၤတဂၤ - A certain man
- ၂] လံာ်လူၤကဉ် ၁၆:၁ - မတၤတဂၤ အထူးအတီၤ - There was a certain rich man
- ၂] လံာ်လူၤကဉ် ၁၉:၁၂ - မတၤတဂၤ ပဒိၣ်တဂၤ - A certain noble man
- ၂] လံာ်လူၤကဉ် ၂၀:၉ - မတၤတဂၤ သ့ၣ်လီၤစပံးလီၤတလီၤ - A certain man

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်ဒိတၢ်တဲာ်အတၢ်ကွဲးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ဘဉ်တၢ်ကွဲးအီၤလၢ အဆိန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် “မတၤတဂၤ” န့ၣ်ပထံဘဉ်အီၤအါမးလီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, “ပုၤထူးပုၤတီၤတကဒီးစီၤလါစရူး” န့ၣ်စ့ၢ်ကီးဘဉ်တၢ်ကွဲးအီၤလၢ တၢ်ဒိတၢ်တဲာ်တခါန့ၣ်ပထံဘဉ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်လၢတၢ်ဒိတၢ်တဲာ်တခါန့ၣ်ပထံဘဉ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢအသမ့ၢ်သပုၤလၢကစၢ်ခရံၣ်အတၢ်ကတီၤတၢ်လီၤ.

လံာ်လူကဵုကဵု ၁၆:၁၉ ဒီးမတၢတကၢအထူးအတီၤ, ကူသီးဝဲလၢတၢ်လုးတက့ၢ်ဒီးဖှိဝါကဆုၣ်, ဒီးမုၢ်လၢတၢ် ကိးမုၢ်န့ၢ်မုၢ်န့ၢ်ဒီးဒိၣ်မးလီၤ.

တၢ်ဒိတၢ်တံာ်အါမံၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ် ပှၤကညီအတၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးအသးသမူအတီၤအိၣ်ခံၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်အီၤလၢလံာ်စီဆ့အတၢ်ဒိတၢ်တံာ်အါတီၤလီၤ. လၢလံာ်လူကဵုကဵု ၁၅:၁၁ န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကိး, ပှၤတကၢဒီးအဖိခံၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး ဖိခွါလၢအဟါမၢ်လၢပှၤကိးဂးဒးသ့ၣ်ညါအသိးန့ၣ်လီၤ.

ကစၢ်ခရံၣ်အတၢ်ကတိၤဒိလၢအမ့ၢ် **“ပှၤထူးပှၤတီၤ”** န့ၣ်ကမ့ၢ်မတၢတဖၣ်လဲၣ်.

ဘၣ်ဃးဒီးပှၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်, ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအဝဲအကစၢ်ဒၣ်ဝဲ, ခဲၣ်တၢ်ဂီၤဘၣ်ဃးဒီးတၢ်တဲဖျါထီၣ်တၢ်ဖျါဖျါတုၤပှၤထံၣ်လၢသးအမဲာ်သ့န့ၣ်လီၤ.

ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤစံးတၢ်တဖၣ်န့ၣ် မံၤပကယုၣ်သ့ၣ်ညါဘၣ်လၢသးအမဲာ်ချံန့ၣ်တက့ၢ်.

] တၢ်လုးတက့ၢ် - တၢ်အဝဲအံၤန့ၣ် ဘၣ်ဃးဒီးစီၤလိာ်စီၤပၤအတၢ်ကူတၢ်သိးအလွဲၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လီၤ. ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤစ့ၢ်ကိးတချုးတူၢ်သံအသးန့ၣ် ဘၣ်တၢ်လိာ်လုအီၤလၢ **“ပှၤယုၣ်ဒ်ဖိအစီၤပၤ”** ဒီးပှၤဒုသိးအီၤလၢတၢ်လုးတက့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ (လံာ်ယိၤဟၣ် ၁၉:၂၃) န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးပှၤအံၣ်စရုလးဖိအတၢ်ပနီၣ်န့ၣ်ဒ်သိး (၂မိၤရှု ၁၉:၅,၆) န့ၣ်အတၢ်ကွဲးအိၣ်ဒ်အံၤလီၤ.

“ဒီးခဲကနံၣ်အံၤ သုမ့ၢ်ဒိကနံၣ် ပကလုာ်သပှၢ်တၢ်, ဒီးတၢ်န့ၢ်ယတၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤဒီး, သုကကဲထီၣ်တၢ် လုာ်ဒိၣ်ပှၤဒိၣ်လၢယကီၢ်ဒိၣ်န့ၢ်ပှၤကလုာ်ခဲလၢာ်တက့ၢ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ဟီၣ်ခိၣ်ဒိဘုၣ်ညါမုၢ်ယတၢ်လီၤ. ဒီးသုက ကဲထီၣ်ပှၤလုာ်တၢ်အဒိၣ်တဖၣ်အဘီအမ့ၢ်, ဒီးပှၤတကလုာ်စီဆ့လီၤ. အဝဲအံၤမုၢ်တၢ်ကတိၤလၢနဘၣ်စံးဘၣ်ပှၤ အံၣ်စရုလးဖိလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်ပနီၣ်တမံၤလၢ အမ့ၢ် **“တၢ်လုးတက့ၢ်”** အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤဘၣ်ဃးကစၢ်ယုၣ်အဘီအမ့ၢ်တခါလၢဘၣ်တၢ်ကျၢ်ဘၣ်အီၤဆူပှၤအံၣ်စရုလးဖိတဖၣ်အဖိခိၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, ဘၣ်တၢ်စံးအီၤလၢ, ပှၤဘၣ်တၢ်ကျၢ်ဘၢအီၤဒီး **“ဂီၤလုးတကလုာ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိးလုးတက့ၢ်”** န့ၣ်လီၤ.

ဖှိဝါကဆုၣ် - ဖှိဝါကဆုၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်တီတၢ်လီၤလီၤ. **(လံာ်လိာ်ဖျါ ၁၉:၈ ဒီးတၢ်ဒုးကုဒုးသိးအီၤ ဒီးတၢ်ဝါကဆုၣ်ဒီးကတြိာ်ကတြိာ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်ဝါန့ၣ်မုၢ်ပှၤစီဆ့ အတၢ်တီတၢ်လီၤလီၤ.** အဝဲသ့ၣ်အတၢ်တီတၢ်လီၤန့ၣ်တမ့ၢ်စ့ၢ်ကိးတၢ်အနီၢ်ကီၢ်တမံၤဘၣ်. တၢ်ဒဲးဘးအိၣ်အဃိတနံၣ်တဘျီမၤတၢ်လုာ်ဘၣ်ဆၣ်, လၢကစၢ်ယုၣ်အဂီၢ်န့ၣ် တမ့ၢ်တၢ်တီတၢ်လီၤလၢလၢပှၤပှၤဘၣ်. လၢတၢ်လုာ်ထီၣ်တၢ်အဃိ, အဝဲသ့ၣ်ရုလိာ်အသးဒီးကစၢ်ယုၣ်သ့ဝဲလီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိပှၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်လုးထီၣ်ဖှိဝါကဆုၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး မၤတၢ်လုာ်တၢ်ပာ်တၢ်ဒီး, အဝဲသ့ၣ်, လၢကစၢ်ယုၣ်အမဲာ်ညါန့ၣ်အတၢ်ဒဲးဘးသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်ကျၢ်ဘၢအီၤန့ၣ်လီၤ.

၃မိၤရှု ၁၆:၂၉-၃၁

“အအံၤမုၢ်တၢ်အလုာ်အလၢ်, အထူအယိာ်လၢသုကီၢ်, လၢလါနွံဘုၣ်တဘုၣ်, လါထီၣ် ဆံဆဲၣ်န့ၢ်တနံၣ်န့ၢ် သုဘၣ်ဆိၣ်လီၤသုသးဒီးပှၤလၢသုကလုာ်ဒၣ်သ့ဝဲမ့ၢ်ဂုၤ, ပှၤတခိာ်တခိာ်မုၢ်ဖိလၢအအိၣ်လၢသုကျါမ့ၢ်ဂုၤ, တဘၣ်မၤ တၢ်မၤနီတမံၤဘၣ်.”

“အဂ္ဂိဒံအံ၊ တာ်လာမုာ်တနံန့ၣ် တာ်ကမတၢ်ပုၤဖျဲးလာသုဂီၢ်ဒံသိးသုကကဆိုထီၣ်လာသုတၢ် ဒဲးဘးခဲလၢာ်လာယုၤအမဲာ်ညါလီၤ.”

“ကကဲထီၣ်အိၣ်ဘျဲးအနံၤ၊ အတၢ်အိၣ်ဘျဲးလာသုဂီၢ်၊ ဒီးသုဘၣ်ဆိၣ်လီၤသုသးလီၤ. မုာ်တၢ်မလိာ် အထူအယိာ်လီၤ.”

] ဒီးမုာ်လၢတၢ်ကိးမုာ်နံၤမုာ်နံၤဒဲးဒိၣ်မးလီၤ. Eating

တာ်လာကစၢ်ယုၤအကလုာ်ကထိၣ်န့ၣ်မုာ်ဒၣ်တၢ်အိၣ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, “ဝံယံးရမံယုၤ ၁၅:၁၆ ယထံၣ် န့ၣ်နတၢ်ကတိၤ, ဒီးယအိၣ်ကွံာ်အီၤလီၤ.” န့ၣ်လီၤ. (eat)

ဒံသိးပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်ဘျဲးဘၣ်ဖျိၣ်လာကစၢ်ယုၤအကလုာ်ကထိၣ်ဒီးအတၢ်သးအိၣ်သ့ၣ် တဖၣ်န့ၣ်လာပုၤကလုာ်ကတိၤအဂၤန့ၣ်တအိၣ်ဘၣ်ဝဲဘၣ်. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, ၅မိၤ၅၅ ၄:၆-၈ ဒီး ၃၃ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးတၢ်နီၤဒီးမၤတက့ၢ်. အဂ္ဂိဒံအံ၊ အဝဲန့ၣ်မုာ်သုတၢ်ကူၣ်သုကူၣ်ဘၣ်, ဒီးသုသ့ၣ်ဆးသးဆး လာပုၤကလုာ်တဖၣ်အမဲာ်ညါ, ဒီးအဝဲသ့ၣ်ကနီၤဟူတၢ်မလိာ်ခဲလၢာ်န့ၣ်, ဒီးကစံးမုာ်မးပုၤဂီၢ်မုာ်အိၣ် အအါအံၤ မုာ်ပုၤတကလုာ်လာ အကူၣ်တၢ်သုအကူၣ်တၢ်ဘၣ်, ဒီးအသ့ၣ်ဆးအသးဆးလီၤ.”

“အဂ္ဂိဒံအံ၊ မတၤတကလုာ်ဒိၣ်ဝဲ, လာကစၢ်အိၣ်ဘျဲးဒီးအီၤ, ထဲသိးဒီးယုၤပကစၢ်လာကယံာ် တၢ်လာပကိးထီၣ်လာအီၤန့ၣ်လဲၣ်.”

“မတၤတကလုာ်ဒိၣ်ဝဲလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်မလိာ်ဒီးတၢ်စံၣ်ညီၣ်တီ, ဒ်ကယံာ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢ ယပာ်လီၤလာသုမဲာ်ညါလာမုာ်မဆါတနံၤအံၤအသိးန့ၣ်လဲၣ်.”

“ပုၤဂီၢ်မုာ်နီၤဟူယုၤအကလုာ်ကတိၤတၢ်လာမုာ်အူအကျါ, ဒ်နနီၤဟူအသိး, ဒီးမူဝဲစ့ၢ်ကိးဧါ.”

မုာ်ဝဲလီၤ. တာ်လာပုၤထူးပုၤတီၤတဂၤအံၤန့ၣ်မုာ်ဒၣ်တၢ်အိၣ်အတဲာ်တမံၤလာ ပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ် အိၣ်ဒီး ကစၢ်ယုၤအကလုာ်ကထိၣ်ဒီးအတၢ်သးအိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. လံာ်စီဆုံအလီၤလံာ်တကကြၢၢ် အပူၤ တၢ် ကွဲးအသးသ့ၣ်တဖၣ်လာအမုာ်, စးထီၣ်ဖဲလံာ်ဝံယရုၤယၤဆူလံာ်မၤလကံသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မုာ်ဒၣ်ပုၤ အံၣ်စရုလးဖိအဂီၢ် တၢ်စံၣ်တဲာ်တဲာ်လီၤတၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အဝဲသ့ၣ်အစီၤအခါဒံသိးပုၤထူးပုၤတီၤတဂၤအသိးမုာ်လၢတၢ်ကိးမုာ်နံၤ မုာ်နံၤဒဲးဒိၣ်မးလီၤ. (feasted (eating) Sumptuously everyday) အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ဃးဒီးနီၤသးတကပၤန့ၣ် ထူးတီၤဒိၣ်မးအဂ္ဂိန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ် ဧါမိၣ် ၃:၂** န့ၣ်လီၤ.

“လာပုၤအဒုၣ်လာ ဟီၣ်ခိၣ်ချာခဲလၢာ်အကျါန့ၣ် ယကသ့ၣ်ညါထဲ သုဧါန့ၣ်တက့ၢ်. မၤသးဒ်န့ၣ် ဒီး ယကအိၣ်သကိးလာသုတၢ်အာခဲလၢာ်အပိလီၤ.”

မုာ်ဝဲလီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မုာ်ဒၣ်ပုၤကလုာ်လာကစၢ်ယုၤဃုထာအီၤသ့ၣ်တဖၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီး ပုၤအံၣ်စရုလးဖိအဂ္ဂိန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ကဒီးဖဲ လံာ်ရိမုၤ ၃:၁ န့ၣ်လီၤ.

“မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး, ပုၤယုၤဒၤဖိအတၢ်အါဒၣ်တၢ်တက့ၢ်န့ၣ်, မုာ်တၢ်မနုၤတမံၤလဲၣ်. ဒီး တၢ်ကူးတရံး န့ၣ် အဘျဲးမနုၤလဲၣ်.”

မုာ်ဝဲလီၤ. တာ်လာပုၤအံၣ်စရုလးဖိတဂၤအတၢ်ဆိၣ်ဂုၤဆိၣ်ဝါန့ၣ်မုာ်တၢ်မနုၤလဲၣ်. မ့တမုာ်အတၢ်ထူးတၢ် တီၤန့ၣ်မုာ်မနုၤလဲၣ်. မ့တမုာ်အတၢ်ထူးတၢ်တီၤန့ၣ် ပကကံထီၣ်ဒွဲးထီၣ်အီၤဒဲလဲၣ်.

တစ်စီးဆာနဲ့ပကထံဘဲ လံာ်ရီမုာ် ၉:၄-၅ နဲ့လီၤ.

“အဝဲသ့တဖန်န့ၣ်မုာ်ပုၤအံၣ်စရုလးဖိ၊ ဒီးတၢ်ဘၣ်ဃး ဒီးအိၤမုာ်တၢ်ပာ်အိၤလာဖိအလီၢ်၊ ဒီး တၢ်လာကပီၤ၊ ဒီးတၢ်အာၣ်လီၤအိၤလာတဖန်၊ ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီ၊ ဒီးတၢ်မၤယွၤအတၢ်မၤ၊ ဒီးတၢ်စံးပာ်တဖန်န့ၣ်လီၤ. ဟံၤသ့တဖန်န့ၣ်၊ မုာ်အဝဲသ့အတၢ်၊ ဒီးဖဲဒၣ်တၢ်ဖံးတၢ်ညၣ်န့ၣ်ခရံၣ်၊ လၢအ မုာ် တၢ်ခဲလၢာ်အဖီခိၣ်၊ ယွၤလၢအဘၣ်ဆိၣ်ဂ့ၤအစီၤစီၤအယုၣ်ယုၣ်တက၊ ဟဲလၢအိၤလီၤ. အမ့ၢ်.”

မုာ်ဝဲလီၤ. တၢ်သ့တဖန်န့ၣ် မုာ်ဒၣ်ပုၤအံၣ်စရုလးဖိအတၢ်ထူးတၢ်တီၤဘၣ်ဃးဒီးနီၢ်သးတကပၤန့ၣ် ပထံၣ် ဘၣ်အစရီၤသ့တဖန်လီၤ.

တၢ်အံၤ၊ မုာ်ဒၣ်ကစၢ်ယုၣ်ရှုးခဲၣ်တၢ်ဂီၤဘၣ်ဃးဒီး ပုၤအံၣ်စရုလးဖိအဂီၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လၢပသးအမဲာ်န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးပုၤဖျိၣ်ဖိ၊ ဒ်ပစံးတၢ်အသိးပုၤဃုအိၣ်အဆၣ်တကအဂီၢ်န့ၣ် ကမ့ၢ်မနုၤလဲၣ်. ကမ့ၢ်မတၢ်စ့ၢ်ကီး လဲၣ်. ပကဖးဘၣ် လံာ်လူၤကၢ် ၁၆:၂၀,၂၁ နဲ့တက့ၢ်.

“ဒီးပုၤဖျိၣ်ဖိယာ်ဖိအိၣ်ဒီးအပူၤလီၢ်ဒီကညါ၊ အမံၤစီၤလါစရုးတကန့ၣ်၊ ပုၤပာ်လီၤဝဲလၢ အကျဲ စၢၤအခိၣ်ထံးလီၤ. ဒီးတၢ်မိၣ်အိၣ်အသးလၢတၢ်လီၤဩလီၤပလုၤလၢ ပုၤအထူးအတီၤ အစီၢ်နီၢ်ခိၣ်န့ၣ် လီၤ. ဒီးမုာ်ထွံၣ်တဖန်ဟဲလ့ၣ်အတၢ်ဆါပူၤလီၢ်လီၤ.”

တၢ်လၢပုၤဖျိၣ်ဖိယာ်ဖိစီၤလါစရုးလၢအိၣ်ဒီးအပူၤလီၢ်တကန့ၣ် မုာ်ဒၣ်တၢ်အဒိအတံာ်တမံၤလၢ ပုၤတခီဘီမုာ်တဖန်အဂီၢ်လီၤ.

]ပုၤဖျိၣ်ဖိတက - ဘၣ်ဃးဒီးပုၤတခီဘီမုာ်ဖိသ့တဖန်န့ၣ် ကစၢ်ယွၤအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါန့ၣ်လၢအဝဲသ့အဂီၢ် တအိၣ်ဘၣ်၊ ဘၣ်ဖျိၣ်ဘၣ်ယာ်လၢတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

]အပူၤလီၢ်အိၣ်ဒီကညါ - လၢပုၤဖျိၣ်ဖိယာ်ဖိတကအဂီၢ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ပျၢ်တၢ်ဒဲးဘးန့ၣ်တအိၣ်ဘၣ်အသိး, ကစီ ဆဲးအဂီၢ်န့ၣ်စ့ၢ်ကီးကျဲတအိၣ်ဘၣ်. တၢ်အပူၤလီၢ်န့ၣ်မုာ်ဒၣ်တၢ်ထုၣ်ဖျဲးတအိၣ်လၢတၢ်ဒဲးဘးတဖန်အပူၤလီၤ.

]ကျဲစၢၤအခိၣ်ထံး - အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်မၤဘျူးမၤဖျိၣ်တၢ်အလီၢ်အချၢတကပၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢ “ဟံၣ်” န့ၣ် မုာ်ဒၣ် ပုၤအံၣ်စရုလးဖိအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါဒီးအတၢ်မၤဘျူးမၤဖျိၣ်တၢ်လီၤလၢအဝဲသ့အဂီၢ်လီၤ.

တၢ်လၢပုၤထူးပုၤတီၤတကအံၤအဟံၣ် “ခိၣ်ဒူ” ဒ်ပစံးတၢ်အသိး “ကျဲစၢၤ” န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **အဖုးစူး ၂:၁၄** အသိးန့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, အဝဲဒၣ်မုာ်ပတၢ်ဃုတၢ်ဖိး, ပုၤလၢအမၤက့ၤပုၤခံဖုတဖုဃီ, ဒီးမၤလီၤပျီၢ်ကွံာ် တၢ်ခိၣ်ဒူအိၣ်လၢပဘၣ်စၢၤ, ”

တၢ်မၤလီၢ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ကူးတရံးန့ၣ် အိၣ်ဒၣ်ထဲလၢပုၤအံၣ်စရုလးဖိဒ်သိးဟံၣ်အပဲတြီအသိးန့ၣ်ဒီးပုၤတခီဘီမုာ် ဖိသ့တဖန်အဂီၢ်အဝဲသ့လဲၤန့ၣ်ဝဲတသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

]တၢ်လီၢ်ဩလီၤပလုၤ - တၢ်အံၤန့ၣ်မုာ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါတဆံးတက့ၢ်လီၤ. တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤ ဆိၣ် ဝါတဆံးတက့ၢ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်လီၤဩလီၤပလုၤအဂီၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, (လံာ်မးသဲ ၁၅:၁၅-၂၈) အတၢ် ကွဲး အသိးပုၤကန့ၣ်ဧၣ်ပိာ်မုာ်တကဃုတၢ်လၢကစၢ်ယုၣ်ရှုးအအိၣ်တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

] ထွံၣ်သ့တဖန်ဟဲလ့ၣ်အတၢ်ဆါပူၤလီၢ်လီၤ

တၢ်လာထွံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဟဲလ့ၣ်ပုၤတၢ်အတၢ်ဆါအပူၤလီၤန့ၣ်, မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဒဲးဘးလာအအိၣ်ဒီးတၢ်စာဃာ်
န့ၣ် ဒ်သိးတၢ်ဒဲးဘးကပူၤဖျဲးအဂီၢ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ကမၤဖုံထီၣ်က့ၤအသးဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဒဲးဘးန့ၣ်ဃုဝဲကျဲလၢ
ပုၤတၢ်ခီၣ်မ့ၢ်အလုၢ်အလၢ်အပူၤလီၤ.

တၢ်လာထွံၣ်န့ၣ်ကမ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, “**၃မိၤရှု ဘး၂၇ - ဒီးလာကယံၢ်ဆၣ်ဖိကီၢ်ဖိလာ
အဟးလာအခိၣ်လွံၢ်ခီအကျါန့ၣ် တၢ်လာအဟးလာအခိၣ်ညါသးတမံၤလၢ်မ့ၢ်တၢ်တကဆိဘၣ်လၢသု
ဂီၢ်လီၤ. ကယံၢ်ပုၤလာအထိးဘၣ်အစိၣ်န့ၣ်ကကဲထီၣ်တၢ်တကဆိဘၣ်တုၤမ့ၢ်ဟါလီၤ.**”

ဒ်လံာ်စီဆုံအဆၢဖိအသိး, တၢ်လာထွံၣ်န့ၣ်တကဆိစ့ၢ်ကီးဘၣ်. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ပျံၣ်တၢ်
ဒဲးဘးန့ၣ်အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ဃုဝဲလၢ ပုၤတၢ်ခီၣ်မ့ၢ်အလုၢ်အလၢ်လာအမ့ၢ်, ဘါတၢ်ဂီၤတၢ်ဖိၣ်, နၢ်ပုၤမဲာ်ချဲၣ်အတၢ်က
တၢ်ဒီးတၢ်လုၢ်ထီၣ်ဖိဒ်ဖိသ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အလုၢ်အလၢ်န့ၣ်လီၤ.

**မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤတၢ်ခီၣ်မ့ၢ် အလုၢ်အလၢ်န့ၣ်လီၤ.
လံာ်လူၤကၢ် ၁၆:၂၂ ဒီးတၢ်မၤအသးလာ ပုၤဖျိၣ်ဖိယာ်ဖိတၢ်န့ၣ်သံဝဲ, ဒီးကလူးတဖၣ်စိာ်ထီၣ်
အီၤဆူ အကြၢဟ့ၣ်အသးနါပုၤအပူၤလီၤ. ဒီးပုၤအထူးအတီၤန့ၣ် သံစ့ၢ်ကီးဝဲ, ဒီးတၢ်ရှုၣ်လီၤအီၤလီၤ.**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လာ “တၢ်သံ” န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် “တၢ်အကတၢ်” လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်အကတၢ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်.
ပုၤခံၣ်မၤစလီၢ်မ့ၢ်သံဝဲန့ၣ် ပကစံးတၢ်ဒ်အံၤလီၤ. ပုၤထူးပုၤတီၤအတၢ်သံန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်ဘျူးတၢ်ဖျိၣ်အဆၢ
ကတီၢ်န့ၣ်လဲၤဆူတၢ်အကတၢ်လာပုၤအံၣ်စရုလးဖိအဂီၢ်အသိး, လၢပုၤတၢ်ခီၣ်မ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်တၢ်သးခုက
စိၣ်အိၣ်ထီၣ်ဖဲတၢ်ဘျူးတၢ်အိၣ်ဘၣ်အဆၢကတီၢ်အကတၢ်အခုအခါန့ၣ်လီၤ.

] စီၤလါစရူး - ပုၤတၢ်ခီၣ်မ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိးပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်မၤန့ၢ် တၢ်သးခုကစိၣ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်
ကဲထီၣ်ပုၤခရံၣ်ဖိန့ၣ်အဂ့ၢ်လီၤ.

] ကလူးသ့ၣ်တဖၣ်စိာ်ထီၣ်အီၤဆူ စီၤအကြၢဟ့ၣ်အသးနါပုၤအပူၤလီၤ.
လံာ်စီဆုံဖိတဆၢအံၤ ကမ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်.

ကလူးသ့ၣ်တဖၣ် - တၢ်သးခုကစိၣ်ဘၣ်တၢ်ရၤလီၤအီၤဆူပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်ခီဖျိပုၤတၢ်မၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်
လာအမ့ၢ်အဆိကတၢ်တၢ်စီၤပုၤတရူးဆူ စီၤကနုၤလံးအဒုၣ်ဖိထၢဖိအဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်တကးဘၣ် စီၤပီလူး
စ့ၢ်ကီးမၤသကိးတၢ်ဒီးပုၤတၢ်မၤဖိလာအမ့ၢ်စီၤဗၣ်နုး, စီၤတံးတူး, ဒီးလူၤကၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

**] စီၤအကြၢဟ့ၣ်အသးနါပုၤ - ဒ်လံာ်စီဆုံအဆၢဖိလာအမ့ၢ် “ကလၢတံ ဂး၇ မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး သ့ၣ်ညါ
သုဝဲလၢပုၤလာ အဘၣ်ဃးဒီးတၢ်နၢ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်စီၤအကြၢဟ့ၣ်အဖိခွါန့ၣ်တက့ၢ်.”**

**မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လၢပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်, ကကဲထီၣ်ခရံၣ်
အတၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အခွဲးအယာ်ဖးဒိၣ်တမံၤလီၤ.**

ဘၣ်ဃးဒီးပုၤထူးပုၤတီၤတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်.
“ဒီးပုၤထူးပုၤတီၤန့ၣ်သံစ့ၢ်ကီးဝဲ, ဒီးရှုၣ်လီၤအီၤလီၤ.”

ပုၤထူးပုၤတီၤတၢ်န့ၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိးပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဘျူးတၢ်ဖျိၣ်အဆၢကတီၢ်
န့ၣ်ကတၢ်လံအဃိ, ဘၣ်တၢ်ရှုၣ်လီၤအီၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ဘၣ်တၢ်သမၤအီၤလၢကစၢ်ယွၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲ AD 70
ဝံၤအလီၢ်ခံ ပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်သဒါအီၤန့ၣ်လီၤ.

လံာ်လူကဉ် ၁၆:၂၃-၂၄

“ဒီးဘဉ်တၢ်ဆိးကဲးဆိးလီ၊ ဒီးကျဲထီၣ်အမဲာ်လာပျုးပျုး၊ ဒီးထံၣ်ထီၣ် သက္ကမာ်အကြၢဟဉ်၊ ဒီးစီလါစရူးအိၣ်လာအသးနါပှ် အပူလီ.ဒီးကိးထီၣ်ဒီးစံးဝဲဒၣ်၊ ပာ်အကြၢဟဉ်ဧ၊ သုၣ်ကညီသး ကညီစာ်ယၤတက့ၢ်. ဒီးမာ်စီလါစရူးဘျုးလီအစုမုာ်စိးနါလာထံကျါ၊ ဒီးဟဲမးခုၣ်လီယပျုးတက့ၢ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ၊ ယဘဉ်တၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်လာမ့ၣ်ကဲၤအပူအံၤလီ.”

လံာ်စီဆံ့အဆာဖိတဖၣ်အခိပညီကအိၣ်ဒ်လဲၣ်.

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်ဖဲ AD 70အခုအခါ ပှၤအံၣ်စရူးဖိဒီးအကီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဘဉ်တၢ်မးလီၤပြီလီၤပြီအီၤဆူ တၢ်လီၤသက့ၤဆၣ်ဒးန့ၣ် ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ၊ လံာ်စကးရယၤ ၇:၁၃-၁၄ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးတုၤအကိးထီၣ်ဒီး၊ တၢ်မးအသးလာအတၢ်တကန့ၣ်ဘဉ်တၢ်ဘဉ်၊ ဒီးအဝဲသ့ၣ် တဖၣ်န့ၣ် ကကိးထီၣ်ဒီး ယတကန့ၣ်ဘဉ် ဒ်န့ၣ်အသိးလီၤ. တၢ်သးမုာ်ကီၢ်မုာ်အယွၤစံးဝဲဒၣ်.”

“ဒီးယကမးလီၤပြီလီၤပြီအီၤလာ ကလံၤသဝံးလာ ကယံာ်ပှၤကလုာ်တဖၣ်အကျါလာအတသ့ၣ် ညါဘဉ်ဝဲဘဉ်ဒီး ဒ်န့ၣ်အသိးထံၣ်ဧကီၢ်ဧကီၢ်အိၣ်သယုာ်လာအလီၢ်ခံ၊ ဒီးပှၤတလဲၤတၢ်တက့ၤတၢ်လာအပူ ဘဉ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ၊ မးသယုာ်တ့ၢ်ထံၣ်ခုၣ်ကီၢ်မုာ်န့ၣ်လီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လံာ်စီဆံ့တဆာအံၤစံးဘဉ်ပှၤ၊ ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ပနီၣ်လာအမ့ၢ်၊ အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ဘဉ်တၢ်သမာကွံာ် အီၤဒီးထံၣ်ဘဉ်တၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲတုၤဒၣ်လဲာ်ပှၤကညီတက့ၤကအိၣ်မူအကီၢ်န့ၣ် ကီၢ်ခဲဒိၣ်မးအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

၂ ယဘဉ်တၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်လာမ့ၣ်လၢမ့ၣ်ကဲၤအပူ

တၢ်လာမ့ၢ်လၢမ့ၢ်ကဲၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်၊ တၢ်စံာ်ညီၣ်ကလီၤဘဉ်ဆူပှၤအံၣ်စရူးအဖိခိၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ် ဖဲ လံာ်မးသဲ ၂၃:၃၈ န့ၣ်လီၤ.

“ကွၢ်ကွၢ်၊ တၢ်လဲၤသဒၣ်သုဟံၣ်အိၣ်သယုာ်လီၤ.

တၢ်ကတိၤတမံၤအံၤဘဉ်တၢ်စံးကတိၤဘဉ်အီၤလာ ကစၢ်ခရံၣ်ဖဲ ပှၤတချူးမးသံအီၤဖဲ AD 33 အပူန့ၣ် လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး ပှၤအံၣ်စရူးသ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကီး ဆိၣ်လာအသးန့ၣ် ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ လံာ်မးသဲ ၂၇:၂၅ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးပှၤကီၢ်မုာ်ခဲလာ် စံးဆာတၢ်၊ ဒီးစံးဝဲဒၣ်၊ မ်အသ့ၣ်အိၣ်လာပလီၤဒီးပဖိပလံၤအလီၤတက့ၢ်.”

လာတၢ်န့ၣ်အယီ ဖဲ AD 70 အတီၢ်ပူန့ၣ် ပှၤအံၣ်စရူးဖိသ့ၣ်တဖၣ်ထံၣ်ဘဉ်တၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲ၊ တၢ်နးတၢ်ဖျိၣ် အဆာကတီၢ်န့ၣ် ဘဉ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလာ အအိၣ်ဝဲလာမ့ၣ်လၢမ့ၣ်ကဲၤအပူန့ၣ်လီၤ. တၢ်လာမ့ၢ်အူန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤ အတၢ်စံာ်ညီၣ်အတၢ်ပနီၣ်တမံၤလီၤ.

လံာ်ဝံယရူယၤ ၆၆:၁၅-၁၆၊ အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ၊ ကွၢ်ကွၢ်၊ ယွၤကဟဲလာမ့ၣ်အူအပူ၊ ဒီးအလုၣ်ကဟဉ် မးသးဒ်ကလံၤသဝံးအသိး၊ ဒ်သိးအကလာ်အသးထီၣ်လာ အသးကဲၤထီၣ်အပူဒီးအတၢ်သိၣ်ဃီၣ်လာ မ့ၣ်အူလၢအကျါလီၤ.

အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ၊ ယွၤကလိာ်ကီၢ်ဒီးတၢ်ဖဲတၢ်ညဉ်ခဲလာ်လာမ့ၣ်အူ၊ ဒီးလာအနးတဘျုးန့ၣ်၊ ဒီးပှၤ လာအဘဉ်တၢ်မးသံအီၤလာယွၤန့ၣ် ကအိၣ်အါဂၤလီၤ.

ဝံစဖါနယၤ ၃:၈၊ မးသးဒ်န့ၣ်ဒီး ကွၢ်လာ်ယကျဲ၊ ယွၤစံးဝဲဒၣ်၊ တုၤမုာ်တနံၤဘဉ်လာယကဂဲၤဆာ ထာ်လာတၢ်ဂုၢ်န့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ၊ ယတၢ်တီာ်လာယသးကဒုးအိၣ်ဖျိၣ်ပှၤကလုာ်တဖၣ်ဒီး

ထာဖိုက်ဘီမိုကရေစီသီးယကလူလီယသးထီဉ်လာအလီ၊ ယသးကဲထီဉ်ခဲလာလီ။ အဂုဒ်အံ၊ ယသးကုဒ်အမုဒ်အူကအိဉ်ကွံဉ်ဟီဉ်ခိဉ်ဒီဘုဉ်ညါလီ။

] ဒီးထံဉ်ထီဉ်သက္ကမီအကြဟဟဉ်

ပုအံဉ်စရုလးဖိသုဉ်တဖုဉ်သုဉ်ညါလီအသးလာ၊ အဝဲသုဉ်အိဉ်ဘဉ်လာ၊ ကစီယွအဘျးအဖိုဉ်အချာနုဉ် လီ။ တာလာ စီအကြဟဟဉ် မုဒ်ကစီယွအကဒုနုဉ် ပသုဉ်ညါလီ။

] စီလါစရုးလာအအိဉ်လာ စီအကြဟဟဉ်အသးနါပုဒ်အပူ

ပုကလုဉ်တဖုဉ်မးနုဉ်တာဆိဉ်ဂုဆိဉ်ဝါဖဲကစီခရံဉ်အတံဉ်သးခုကစီဉ်အဆာကတီအပူအဂုဒ်တဖုဉ် နုဉ်လီ။

] ဒီးမာစီလါစရုးဘျာလီအစုမုဒ်နါလာထံကျါ၊ ဒီးဟဲမးခုဉ်လီယပူတက့ဉ်။

ပုအံဉ်စရုလးဖိသုဉ်တဖုဉ်လာလီပြီလီပြါဆူထံကီဉ်သုဉ်တအပူနုဉ်၊ အဝဲသုဉ်ဃုတံလာကစီယွ၊ ဒ်သီးအကဘျီထီဉ်ဘဉ်ဟံဉ်၊ တာမလိအလီဒီးတာဘျုဉ်တာဘါအလီလာအဝဲသုဉ်အကစီဒဉ်ဝဲအဂီဒီး၊ ဒ်သီး အကဟံဉ်ဖျါကစီယွအတံဉ်ဘျးတာဖိုဉ်တဆံးတက့ဉ်နုဉ်လီ။

လံာ်လူကဉ် ၁၆:၂၅ ဒီးစီအကြဟဟဉ် စံးဝဲဒဉ်၊ ဖိဇာ၊ လာနမုဒ်ဒီး နဒီးနတံဉ်ဂုတဖုဉ်၊ ဒီး ဒ်နုဉ်အသီး စီလါစရုးဒီးအတံဉ်အာတဖုဉ်နုဉ်၊ သုဉ်နီဉ်ထီဉ်တက့ဉ်။ မုမုဒ်ခဲကနံဉ်အံ၊ အဝဲဒဉ်အိဉ်မုဒ် ဖဲအံ၊ ဒီးနဲဒဉ်၊ နဘဉ်တံဉ်နးတံဉ်ဖိုဉ်လီ။

မုဝဲလီ။ လံာ်စီဆုအဆာဖိတမံအံနုဉ်မုဒ်ဒဉ်တာအဒိတမံလာကစီယွအကစီဒဉ်ဝဲကတီတံဉ်အဂု လီ။ ကတီဝဲဒ်သီးအကလုဉ်ကထါစုဉ်ကီးလီ။ လာအကလုဉ်ကထါအပူ၊ ဘဉ်ဃးဒီးကစီယွအတံဉ်ကူဉ်ထီဉ် ဖးလီလာအမုဒ်တာဆာကတီအဂုနုဉ်ဒ်အဖိလံာ်အသီးလီ။

] ပုအံဉ်စရုလးဖိအစီ - တာဆိဉ်ဂုဆိဉ်ဝါအိဉ်ဒီးပုအံဉ်စရုလးဖိသုဉ်တဖုဉ်ဒီးပုကလုဉ်သုဉ်တဖုဉ်လာ အ အိဉ်ဒီး တာဘဉ်ကီဘဉ်ခဲအဂု။

] တာသးခုကစီဉ်အစီ - တာဆိဉ်ဂုလီဘဉ်ဆူ ပုကလုဉ်သုဉ်တဖုဉ်အဖိခိဉ်ဒီးပုအံဉ်စရုလးဖိလာ ဘဉ်တာ ကျာဘာအီလာနီဉ်သးတကပအမဲဉ်ချံသုဉ်တဖုဉ်အတံဉ်ကီတာခဲအဂု။

ပကလဲကဒီးဆူ **လံာ်လူကဉ် ၁၆:၂၆** နုဉ်တက့ဉ်။

“ဒီးလာတံဉ်အံခဲလာအမဲဉ်ညါဒီး၊ လာပဘဉ်စာဒီးသုဘဉ်စာနုဉ်၊ တာအဆာလီတံဉ် တူဉ် ဖးလံာ်အိဉ်ဝဲလီ။ မးသးဒ်နုဉ်ဒီးပုဖဲအံမုဒ်မိဉ်လဲဃီ အသးဆူသုအိဉ်ဒီးလဲ ဃီဝဲတသုဘဉ်။ ဒီးပု လာ သုအိဉ်ဘးခီနုဉ် မုမိဟဲဃီအသးဆူပအိဉ်အံဒီး၊ ဟဲဃီဝဲတသုဘဉ်။ ”

လံာ်စီဆုဖိတဆာအံနုဉ်အခီပညီဒ်လဲဉ်။

တာအံနုဉ်မုဒ်ဒဉ်ကစီယွအကလုဉ်ကထါလီ။ တာတဖုဉ်အံနုဉ်မုဒ်ဒဉ် ပုအံဉ်စရုလးဖိသုဉ်တဖုဉ်အတံဉ်လီဆီသုဉ်တဖုဉ်နုဉ်လီ။

] တာအဆာလီတံဉ်တူဉ်ပးလံာ် - တာအဝဲအံနုဉ်မုဒ်ဒဉ်၊ တာနီးတံဉ်ဘျး၊ ဒ်ပစံးတံဉ်အသီး၊ တာလာအမးတံဉ် တာတံဉ်လီ။ တာနီးတံဉ်ဘျးအိဉ်လာ ပုအံဉ်စရုလးဖိသုဉ်တဖုဉ်ကနာ်ကစီယုဉ်ရှုးနုဉ်လီ။ လာတံဉ်နုဉ်အဃိ အဝဲ သုဉ်တဖုဉ်ကမးနုဉ်ဘဉ်တာဆိဉ်ဂုဆိဉ်ဝါအဂီ၊ ကဘဉ်ခီဖျါကစီခရံဉ်နုဉ်လာအဝဲသုဉ်အဂီမုဒ်ဒဉ်တာလာအကြီ မးတံဉ်တာတံဉ်တမံလီ။

] ပုၤဖဲအံၤမိၣ်လဲၤဟံၤအသးဆူ သု (စီၤအကြၢဟဟံၣ်) အိၣ်ဒီး လဲၤဟံၤဝဲတသ့ဘၣ် -

ပုၤအံၣ်စရူလးဖိလၢအအိၣ်ဒီးစီၤမိၣ်ဂၢၤအတၢ်မၤလိာ်တဖၣ်အတၢ်စၢၤဃာ်အဃိ, လၢတၢ်သးခုကစီၣ်အဃိ ကမၤန့ၣ်တၢ်ပူၤဖျဲးန့ၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်ကီၣ်ဒိၣ်မးလီၤ.

“ကလၢတံၢ် ၃:၁ ပုၤဟးဂီၤ, ပုၤကလၢတံၢ်ဖိ, လၢတၢ်ပာ်ဖျါထီၣ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်ဒီးသံ အသးလၢ ထူၣ်စုညါ အလီၤ လၢသုမဲာ်ညါသ့ၣ်စၢ, မ့ၢ်မတၢ်မၤကဒါသုမဲာ်တကလဲၣ်. တၢ်မိၣ်သ့ၣ်ညါယသးလၢသု ထဲအံၤတမံၤ,”

] ပုၤလၢသု (ပုၤအထူးအတီၤ) အိၣ်ဘးခိန့ၣ် မ့ၢ်မိၣ်ဟဲၤဟံၤအသးဆူပအိၣ်အံၤဒီး ဟဲၤဟံၤဝဲတသ့ဘၣ် -

ဖဲ လံာ်စီၤယီၤဟဟံၣ် ၉:၂၈-၂၉ ဒီးအဝဲသ့ၣ်ဒုၣ်ဒွဲၣ်အီၤဒီးစံးဝဲဒၣ်, နဲဒၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်အဝဲန့ၣ်အပျါ အဘိၣ်, မ့ၢ်မ့ၢ်ပဝဲဒၣ်အံၤ, ပမ့ၢ်စီၤမိၣ်ဂၢၤအပျါအဘိၣ်လီၤ. ပသ့ၣ်ညါလၢယုၤကတီၢ်တၢ်ဒီးစီၤမိၣ်ဂၢၤလီၤ. မ့ၢ်မ့ၢ်အဝဲတကအံၤ, မ့ၢ်အအိၣ်ထီၣ် လၢလဲၣ်လၢလဲၣ်န့ၣ်, ပတသ့ၣ်ညါဘၣ်. အတၢ်ကွဲးအသးအသိး, အဝဲသ့ၣ် တဖၣ်သမာကွံာ်ကစၢ်ယုၣ်ရှုးဒီးလူၤပိာ် ထွဲဒၣ်စီၤမိၣ်ဂၢၤအတၢ်သိၣ်တၢ်သီန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ တၢ် တဖၣ် န့ၣ်မၤအသးဒိသိး တၢ်အဆၢလီၤတဲာ်တူၢ်ဖးလဲၢ်အသိးလီၤ. ပကလဲၤကဒီးဆူ လံာ်လူၤကၣ် ၁၆:၂၇-၃၁ န့ၣ်တက့ၢ်.

“ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ပာ်စၢ, မ့ၢ်မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီး, ယဃုကညးနုၤလၢနကမၤအလဲၤဆူယဟံၣ်အဟံၣ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ယဒီပုၤဝဲာ်အိၣ်ယံာ်က, ဒ်သိးအကအုၣ်အသးသပုၤပုၤလၢအီၤ, ဒ်သိးအသုတဟဲဆူတၢ် ဆိးကဲး အလီၢ် ဖဲအံၤစ့ၢ်ကီၢ်တကလီၤ.စီၤအကြၢဟဟံၣ်စံးဘၣ်အီၤ, ပုၤတဖၣ်န့ၣ်အိၣ် ဒီးစီၤမိၣ်ဂၢၤဒီးဝဲသ့ၣ်တဖၣ် လီၤ. မံၤအဒိကန့ၣ်တၢ်လၢအီၤတက့ၢ်. ဒီးစံးဝဲဒၣ်, တမ့ၢ်ဘၣ်, ပာ်အကြၢဟဟံၣ်စၢ, မ့ၢ်မ့ၢ်ပုၤလၢ အသံတ က မ့ၢ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်, ဒီးလဲၤဆူအအိၣ်ဒီး, ကပီၢ်ယံာ်လီၤက့ၤအသးလီၤ. ဒီးစံးဘၣ်အီၤ, မ့ၢ်တဒိကန့ၣ် ဘၣ်တၢ်လၢစီၤမိၣ်ဂၢၤဒီးဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်ဒီး, ပုၤလၢ အသံတကမ့ၢ်ဂဲၤမ့ၢ်ဂဲၤဆၢထၢၣ် က့ၤန့ၣ်သက့ဒီး, တ န့ၣ်ဘၣ်ဝဲဘၣ်.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လံာ်စီၤဆုံအဆၢဖိသ့ၣ်တဖၣ်စံးဘၣ်ပုၤလၢ, ပုၤအံၣ်စရူဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်, တၢ်မၤစၢဒီးတၢ်မ့ၢ် လၢသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်တအိၣ်လၢဘၣ်ဖဲတၢ်သးခုကစီၣ်အဆၢကတီၢ်အပူၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

] ဒီပုၤဝဲာ်အိၣ်ယံာ်က - တၢ်လၢပုၤထူးပုၤတီၤတကန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်အကဒုဒီးဘၣ်ထွဲလိာ်အသးလၢပုၤယုၤဒါဖိအစၢအ သွဲၣ်ခံကလုာ်န့ၣ်အသိး, ဒီးပုၤဝဲာ်အိၣ်ယံာ်ကစ့ၢ်ကီးမ့ၢ်ဒ်ပုၤအံၣ်စရူလးဖိအစၢအသွဲၣ်အကလုာ်တဆံန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤ အဃိလဲၣ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ လံာ်၂ကွဲးနီၣ်တၢ် ၁၁:၁-၄ အတၢ်ကွဲးအသိးန့ၣ်လီၤ.

“ဒီးစီၤရဃၤဘၣ်ဟဲတုၤဝဲလၢယရူၤရလုၣ်အပူၤ, ဒီးဒုအိၣ်ဖိၣ်ရိဖိၣ်ယုၤဒါ, ဒီးဘၣ်ယၢမံၣ်အပုၤ ဟံၣ်ဖိ, ပုၤသးဖိလၢတၢ်ဃုထၢအီၤ, တကလီၢ်ဃိးကလး, ဒ်သိးအကဒုးတၢ်ဒီးအံၣ်စရူလး, ဒ်သိးအကဒုး ဟဲက့ၤဘီမ့ၢ်ဆူစီၤရဃၤဘၣ်အအိၣ်လီၤ.

ဒီးယွၤအကလုာ်ဘၣ်ယွၤအပုၤကညါစီၤရမၤယၢ, ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ကတီၢ်တၢ်ဒီးယုၤဒါအစီၤပၤစီၤရူလီၤမိၢ် အဖိခွါစီၤရဃၤဘၣ်, ဒီးအံၣ်စရူလးခဲလၢာ်လၢယုၤဒါဒီးဘၣ်ယၢမံၣ်အပူၤဒီးစံး, ယွၤစံးဝဲဒ်အံၤ, သုတလဲၤ ထီၣ်, ဒီးသုတဒုးသုးဒီးသုဒီပုၤဝဲာ်တဂ့ၤ. က့ၤက့ၤဆူတကအဟံၣ်ဒၣ်ဝဲ, တကဆူအဟံၣ်ဒၣ်ဝဲတက့ၢ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်တမံၤအံၤကဲထီၣ်လၢယၢလီၤ. ဒီးဒိကန့ၣ်ယွၤအကလုာ်, ဒီးလၢအလဲၤထီၣ်ဒါယၢရဘၣ် န့ၣ်က့ၤက့ၤဝဲလီၤ.”

မှားဝဲလီ၊ ဒ်လံာ်စီဆုံအတတ်ပာ်ဖျါအသီး၊ စီပဟ်စီရုလီမိဆူးကွံာ်အသးလီာ်ခံဝဲန့ၣ် ပှအံၣ်စရုလးဖိတဆံခံၣ်န့ၣ်လီ၊ဖးလိာ်အသးခံၣ်လီ၊ ယူဒးအဒုၣ်ဒီးဘံၣ်ယးမံၣ်အဒုၣ်ခံခါကဲထီၣ်ပှယူဒးဖိအဒုၣ်ဒီးအိၣ်တ့ၢ်အဒုၣ်တဆံန့ၣ်ကဲထီၣ်ပှအံၣ်စရုလးဖိအဒုၣ်လီ၊

လၢတၢ်န့ၣ်အယိ တၢ်လၢပှထူးပှတီၤတဂၤအံၣ်န့ၣ် မ့ၢ်စ့ၢ်ကီၤပှယူဒးအစၢၤအသ့ၣ် (၂)ကလုာ်ဒီးဒီပှဝဲာ်ယံၢ်ကၢ်န့ၣ် မ့ၢ်စ့ၢ်ကီၤပှအံၣ်စရုလးဖိအစၢၤအသ့ၣ်အကလုာ်တဆံန့ၣ်လီ၊

] စီမိၤရှုဒီးဝဲသ့ၣ်တဖၣ် - တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, လံာ်စီဆုံအလီာ်လံၤ တကတြုာ်အတၢ်ကွဲးသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ် လံာ်ဝဲယရၢယၤ ၅၃, ဒီးလံာ်စံးထီၣ်ပတြုာ် ၂၂ အသီး, တၢ်ကဟုကညီၢ်ဒီးဘီမ့ၢ်တချူးအိၣ်ထီၣ်အခါ, မ့ၢ်ရံၤယၤ အတၢ်တူၢ်သံခိၣ်ဆါအသးအဂ့ၢ်န့ၣ်ကမ့ၢ်တၢ်အုၣ်အသးတမံၤလီ၊

မှားဝဲလီ၊ ဘၣ်ဃးဒီးမ့ၢ်ရံၤအၤအတၢ်ဟဲအဂ့ၢ်န့ၣ်ပှအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်န့ၢ်ပာ်တၢ်တအိၣ်အယိ, အဝဲသ့ၣ်လၢအသးပှန့ၣ်တအိၣ်ဘၣ်လုၤတက့ၤလီ၊

] ပှလၢအသံတဂၤမ့ၢ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်က့ၤသန့ၣ်က့ -

လံာ်စီဆုံဖိတဆၢအံၣ်န့ၣ် တဘၣ်ဃးဒီးကစၢ်ယုၣ်ရှုးဘၣ်. အဝဲအံၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဒိတၢ်တဲာ်တမံၤအယိ မိပသုတဟံးန့ၢ်အခိပညီဒိတၢ်ကွဲးအသီးန့ၣ်တဂ့ၤလီ၊ ပှတဂၤလၢဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤလၢတၢ်သံန့ၣ်ကမ့ၢ်မတၤလဲၣ်. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်အုဖးစူး ၂:၁ န့ၣ်လီ၊

“ဒီးပှလၢအသံတၢ်လၢတၢ်သရူးတၢ်ကမၢ်, ဒီးတၢ်ဒဲးတူၢ်တၢ်ဒဲးဘးအပှၤသ့ဝဲသ့ၣ်အံၣ်, ယှၤမၤမူထီၣ်က့ၤလံသုလံ.”

မှားဝဲလီ၊ ဒ်သီး (လံာ်လုၤကၢ် ၉:၆၀) အတၢ်ကွဲးအသီး, တုၤခဲကနံၣ်ဒၣ်လဲာ်ပှဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ဘၣ်လၢတၢ်သံအစုပှဘၣ်ဆၣ်, တၢ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤလၢနီၢ်သးတကပၤန့ၣ် အိၣ်ထီၣ်ဝဲလၢပှၤခရံၣ်ဖိတနီၤဒီးပှၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢအနၢ်ခရံၣ်န့ၣ်လီ၊ လၢတၢ်န့ၣ်အယိပှၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်က့ၤကွဲးစးစံာ်တဲာ်တဲာ်လီတၢ်သးခုကစီၣ်ဘၣ်ဆၣ်, လၢပှအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်တနၢ်တၢ်အယိတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအိၣ်တသ့ဘၣ်. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ ပှအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်တၢ်ကမၤအသးဒ်လဲာ်န့ၣ်, ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်ရိမ့ၢ်သး၂၅,၂၆ န့ၣ်လီ၊

“ပှၤသ့ၣ်ဝဲာ်သ့ၣ်စၢ, ဒ်သီးသုသုတပာ်သုသးလၢသုကုၣ်ဘၣ်ကုၣ်သ့တဂ့ၤဒီး, ယသးအိၣ်လၢသုကသ့ၣ်ညါ တၢ်ရူသ့ၣ်အံၣ်လၢပှၤကလုာ် တဖၣ်အတၢ်လၢထီၣ်ပှၤ ထီၣ်တချူးဟဲန့ၣ်ဒဲးဘၣ်အဖၢမ့ၢ်ဒီး, တၢ်သ့ၣ်ကိၤသးကိၤဘၣ်လံအံၣ်စရုလးတနီၤနီၤလံလီ၊ ဒီးဒ်န့ၣ်အသီးအံၣ်စရုလး ခဲလၢာ်ကတုၤလၢတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအိၣ်, ဒ်တၢ်ကွဲးအသးအသီး,ပှၤအုၣ်က့ၤခိၣ် က့ၤတၢ်ကဟဲထီၣ်လၢစံယိၣ်အပှၤ, ဒီးကဒုးဟးထီၣ်ကွံာ်တၢ်တယူးတယိၣ်ဘၣ်ယှၤလၢယၤကိာ်အပှၤလီ.”

မှားဝဲလီ၊ လံာ်စီဆုံအဆၢဖိတခါအံၣ်စးဘၣ်ပှလၢ, ပှအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်ကမၤန့ၢ်တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီ၊ ကစၢ်ယှၤန့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအတၢ်ရဲၣ်တၢ်က့ၤခံမံၤအကျါ, အဆိကတၢ်န့ၣ် ကမ့ၢ်ဒၣ်ပှၤခရံၣ်ဖိအတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ကမၤန့ၢ်တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤဝဲဒီးပှၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်ကလုၤပိာ်ထွဲအခံလီ၊ ခရံၣ်အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အတၢ်လၢထီၣ်ပှၤထီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ပှၤလုာ်ကွံာ်အဆၢကတီၢ်တုၤလီၤဝဲမး, ပှအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်တနၢ်တၢ်ဒီးနီၢ်သးအမဲာ်ချံဘၣ်တၢ်ကးတံာ်ဃာ်အိၣ်န့ၣ်ကဟါမၢ်ကွံာ်လီ၊

လာတန်နှင့်အယ်၊ တန်ဒီတန်တဲင်တမံအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်စိုၣ်တၢ်န့ၣ်အတီၤခံမံၤဒီး တၢ်ဆာကတီၢ် အတၢ်နီၤဖးလိာ်အသးခံမံၤ အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပှၤအံၣ်စရူလးဖိအဆာကတီၢ်အကတၢ်ဒီးတၢ်သးခုကစီၣ်အစီၤအတၢ်စးထီၣ်အဂ့ၢ် –

တၢ်လာကစၢ်ယုၣ်ဂ္ဂးန့ၣ်အဝဲအိၣ်ဝဲလၢ၊ တၢ်ဆာကတီၢ်ခံခါအဘၣ်စၢၤဒီးစံးကတီၤဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဆာကတီၢ်ခံခါအဂ့ၢ်ဒီးတၢ်စိုၣ်တၢ်န့ၣ်ခံမံၤအဂ့ၢ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဆာကတီၢ်ခံမံၤအံၤအတၢ်ကွဲးလီၤ.

ဒီပုၤဝဲၤလာတၢ်အဲၣ်အီၤသ့ၣ်သုၤ၊ တၢ်ဂ့ၢ်လာအဖီခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်, တဘၣ်ဃးဒီး, သးသမူအဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်သိၣ်လိလာအကဟဲန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် “လရၣ်” အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

လာခရံၣ်အမံၤဃီ

အၤမ့ၢ်